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Zápisnica z 36. zasadnutia výboru Snemu SAV, ktoré sa uskutočnilo hybridnou formou 

dňa 15. februára 2024 o 13:00 hod. v zasadačke č. 119 v budove Úradu SAV 

 

 

Prítomní: D. Antolová, J. Gálik (online), K. Gmucová, V. Hvozdíková, M. Kadúc (online), A. Kalistová, 

Ľ. Kľučár, K. Nemoga, R. Passia  

Prizvaní (k bodu 7): R. Karul, J. Koppel, L. Lapšanský, M. Radvanský  

 

Program: 

1. Otvorenie 
2. Schválenie programu zasadnutia 
3. Kontrola správnosti zápisnice 
4. Otváranie obálok kandidátov na externého člena VR SAV 
5. Informácia o zasadnutí P SAV 
6. Informácia o zasadnutí VR SAV 
7. Rôzne 
8. Záver 

 

 

K bodu 1 

Predseda Snemu SAV Ľ. Kľučár privítal prítomné kolegyne a kolegov a otvoril 36. zasadnutie výboru 

snemu.  Za  zapisovateľku  bola  určená  A.  Kalistová,  za  overovateľa  R.  Passia.  Prítomných  zároveň 

informoval  o prizvaní  vybraných  členov  predsedníctva  (R.  Karula,  J.  Koppela,  M.  Radvanského) 

a právnika L. Lapšanského k niektorým bodom zasadnutia. 

 

K bodu 2 

Program zasadnutia bol jednomyseľne schválený. 

 

K bodu 3 

K zápisnici z 35. zasadnutia výboru snemu zo dňa 15. januára 2024 neboli vznesené žiadne námietky. 

 

K bodu 4 

Predseda  snemu  prítomných  informoval  o doručení  jednej  obálky  obsahujúcej  kandidatúru  na 

externého člena VR SAV. Výbor snemu sa po otvorení obálky oboznámil s jej obsahom: 1) kandidatúrou 

na externého člena Vedeckej rady SAV podpísanou kandidátom prof. MUDr. Danielom Pellom, PhD., 

rektorom UPJŠ  v Košiciach  a štatutárom navrhujúcej  organizácie MVDr. Dušanom Fabianom, DrSc., 

z CBv SAV, v. v. i. 2) životopisom kandidáta a 3) podpísaným súhlasom s nomináciou za externého člena 

VR SAV. Výbor snemu konštatoval, že všetky doručené podklady sú kompletné a spĺňajú podmienky na 

predloženie  návrhu  na  najbližšie  zasadnutie  Snemu  SAV,  na  ktorom  sa  okrem  iného  uskutočnia  aj 

doplňovacie  voľby  externého  člena  VR  SAV.  Predseda  snemu  pošle  kandidatúru  a životopis 

navrhovaného všetkým členom snemu elektronicky, hneď ako bude známy termín zasadnutia Snemu 

SAV.  
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K bodu 5 

Informáciu  o 30.  zasadnutí  P  SAV  zo  dňa  8.  februára  2024,  ktoré  sa  kvôli  vysokému  výskytu 

respiračných ochorení konalo hybridnou formou, podala A. Kalistová (z obsahu zasadnutia vyberáme): 

Členovia  a členky  predsedníctva  si minútkou  ticha  uctili  pamiatku  zosnulého  vedúceho Úradu  SAV 

J. Malíka.  

Do programu zasadnutia, ktoré viedol predseda SAV, bol pridaný bod o zmene predsedu výberovej 

komisie na obsadenie miesta riaditeľa FÚ SAV, v. v. i. V úvode zasadnutia Z. Panczová podala správu 

z návštevy  delegácie  SAV  vo  Vatikáne,  ktorej  cieľom  bolo  nadviazanie  spolupráce  s Pápežskou 

akadémiou  vied  (PAV).  Ide  o jedinú  nadnárodnú  akadémiu,  ktorej  mnohí  členovia  sú  nositeľmi 

Nobelovej ceny. SAV aj vďaka tejto návšteve dostala možnosť nominovať do PAV výnimočnú vedeckú 

osobnosť zo Slovenska (zoznam potenciálnych kandidátov by sa mal zosumarizovať do konca marca 

2024).  Súčasťou  spomínanej  pracovnej  cesty  bola  aj  súkromná  audiencia  u pápeža,  pričom  išlo  o 

vôbec prvú návštevu delegácie SAV, ktorú pápež prijal. 

V rámci kontroly zápisnice z 29. zasadnutia P SAV došlo k oprave uznesenia č. 832 zaoberajúceho sa 

vymenovaním  nového  riaditeľa  v.  v.  i.  (v  pôvodnej  zápisnici  bol  chybne  uvedený ÚEL  SAV,  v.  v.  i., 

namiesto ÚKE SAV, v. v. i.). 

Prerokovávané  ekonomické  a rozpočtové  otázky  sa  týkali  predovšetkým  schválenia:  návrhu  plánu 

výboru Mladých vedcov SAV na čerpanie prostriedkov v roku 2024 (suma 8300 EUR); návrhu rozpisu 

položky Teplo a TÚV na  rok 2024 pre organizácie  SAV a Úrad SAV  (uvoľnenie 80 % objemu návrhu 

dotácie na rok 2024 zníženej o nedočerpané prostriedky z predchádzajúceho roka); úpravy  IFP CVÚ 

SAV, v. v. i., na zálohu na rozpočet pre štipendiá doktorandov R1 VAIA; návrhu rozpisu limitov na rok 

2024 pre Úrad SAV a v. v. i., pričom bola vytvorená rezerva 16 miest pre infraštruktúrne organizácie 

(MF SR navýšilo limit počtu zamestnancov SAV pre v. v. i. pre rok 2024 na 2940 osôb, čo je o 70 osôb 

viac  v porovnaní  s rokom  2023  a limit  pre  Úrad  SAV  na  125  osôb;  limity  boli  rozpísané  pre 

infraštruktúrne  organizácie  (256  os.)  a vedecké  v.  v.  i.  (2684  os.)  s tým,  že  do  konca  februára 

podpredsedovia pre jednotlivé OV navrhnú rozdelenie limitov v rámci svojich oddelení ‐ 1. OV: 879 os., 

2.  OV:  1223  os.,  3. OV:  582  osôb.  F.  Simančík  v rámci  diskusie  k limitom  organizácií  doplnil,  že  sa 

podarilo  zvrátiť  krivku  nenapĺňania  limitov  organizácií  a počet  zamestnancov  v porovnaní 

s predchádzajúcimi rokmi stále narastá).  

Schválili sa aj: dofinancovanie odvodov pre rok 2024 (pre RO z 34,95 % na 35,95 % a pre v. v. i. z 35,15 

% na 36,2 %); rozpis limitu prostriedkov KTG 610 a 620 a limit počtu zamestnancov – pre Fond P SAV, 

infraštruktúrne a vedecké v. v.  i.; návrh rozpisu rozpočtu na rok 2024 v KTG 700 a úprav v KTG 630 

a 640; rozpis KTG 600 ostatné tovary a služby na rok 2024; harmonogram dodatkov ku zmluvám o IFP 

na rok 2024, ako aj návrh predsedu SAV na čerpanie výdavkov na domácu reprezentáciu. Súčasťou 

týchto bodov bola aj žiadosť o úpravu normatívu zamestnanosti CSČ SAV, v. v.  i. (vytvorenie nových 

pozícií) a navýšenie KTG 610 a KTG 620 pre novovytvorený centrálny aparát generálnej riaditeľky CSČ 

SAV,  v.  v.  i.,  ktorý  by  mal  zahŕňať  pozície  špecialistu  kontrolingu,  špecialistu  ľudských  zdrojov, 

výkonného asistenta generálnej riaditeľky a právnika. Uvedený aparát by mal fungovať ako podporný 

útvar pre všetky organizačné zložky CSČ SAV, v. v. i. (schválené navýšenie KTG 610 vo výške 91 980 Eur 

+ odvody). Predseda SAV zároveň požiadal o predkladanie pravidelných správ o činnosti tohto aparátu 

zo strany generálnej riaditeľky, resp. dozornej rady centra.  

Predsedníctvo okrem iného schválilo zmenu účelu IFP presunom z KTG 630 do KTG 610/620 v rámci 

projektu  IMPULZ pre ÚMV SAV,  v.  v.  i.  (z  dôvodu posilnenia  a odmeňovania  vysokokvalifikovaných 

zamestnancov)  a vzalo  na  vedomie  žiadosť  riaditeľky  UMB  SAV,  v.  v.  i.,  o poskytnutie  príspevku 

z centrálnych  zdrojov  vo  výške  5 %  na  obnovu  a zvýšenie  energetickej  úspory  budovy  a schválenie 
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žiadosti  o poskytnutie  nenávratného  finančného  príspevku  v zmysle  výzvy  SIEA.  Schválené  boli  aj 

zmeny vo vrátení záloh a algoritmus ich použitia: predsedníctvo súhlasilo so zmenou záloh organizácií 

v KTG 700 pre ÚMMS SAV, v. v. i., (2187 EUR) a ÚPo SAV, v. v. i., (1161,90 EUR) na príspevok k rozpočtu 

v. v. i.; zároveň súhlasilo s predĺžením splatnosti zálohy dvoch o. z. CSČ SAV,  v. v. i., do 30. 9. 2024 (SÚZ 

‐ 120 000 EUR a KC Smolenice – 80 000 EUR) a záloh CEMEA,  v. v. i., do 30. 4. 2025 (415 830,63 EUR). 

F. Simančík  v rámci  diskusie  poznamenal,  že  CEMEA  jednoznačne  ráta  s vrátením  všetkých 

poskytnutých záloh. Členovia predsedníctva sa zároveň dohodli na predložení návrhu prioritných akcií 

jednotlivých v. v. i. a navrhnutí prioritizácie akcií v zásobníku. 

V rámci  legislatívnych  a právnych  otázok  predsedníctvo  schválilo:  štatút  Hodnotiacej  komisie 

programu grantov pre postdoktorandov „PostdokGrant“ SAV, rokovací poriadok hodnotiacej komisie 

a Dodatok  č.  1  k Štatútu  programu  grantov  pre  postdoktorandov;  novelizované  Zásady  SAV  na 

poskytovanie  finančných  prostriedkov  doktorandom  dennej  formy  doktorandského  štúdia 

z centrálnych zdrojov (došlo napr. k zvýšeniu príspevku na prevádzku na 60,‐ EUR mesačne a doplneniu 

niektorých  praktických  informácií  týkajúcich  sa  agendy  vedeckej  výchovy,  ktoré  boli  neustále 

predmetom otázok  zo  strany organizácií).  Schválené boli  aj dodatky k zakladacím  listinám FiÚ SAV, 

v. v. i., ÚHV SAV, v. v. i., CSPV SAV, v. v. i., a ÚGt SAV, v. v. i. (v súvislosti so zmenou číselníka odborov 

vedy  a techniky).  Na  základe  skúseností  z predchádzajúceho  roka  bol  upravený  štatút  Malej 

projektovej schémy (MPS) doplnený o niektoré dôležité body (okrem iného aj o povinnosť dodržania 

termínu odovzdania finančného vyúčtovania, v opačnom prípade sa organizácia nebude môcť zúčastniť 

výzvy v nasledujúcom roku). Zároveň bolo schválené vyhlásenie výzvy MPS na rok 2024, v rámci ktorej 

bude  rozdelených  30 000  EUR.  Predsedníctvo  odsúhlasilo  vstup  BMC  SAV,  v.  v.  i.,  do  akcionárskej 

štruktúry spoločnosti MABPRO, a. s., no zároveň navrhlo vypracovať metodický postup majetkového 

vstupu  jednotlivých  v.  v.  i.  do  iných  súkromných  spoločností  (s  cieľom,  aby  nedošlo  k ohrozeniu 

majetku samotných v. v. i.).  

Schválený bol rozpis finančných prostriedkov na podporu projektov MVTS v 1. etape 2024, Mobility 

2024, ako aj v programoch EP, ERA.NET, JRP a pod., predĺženie vybraných projektov programu SASPRO 

2, návrh na opätovné schválenie financovaného projektu Mobility Visit v roku 2024 pre CBv SAV, v. v. i. 

(návšteva prof. Segeva Baraka z Tel Aviv University bola schválená v rámci výzvy Mobility Visit na rok 

2023, no nemohla sa uskutočniť z dôvodu vypuknutia vojny). Predsedníctvo súhlasilo so zapojením sa 

do 16. výzvy na podávanie výskumných projektov v programe JRP SAS – NSTC (Taiwan) a schválilo tiež 

druhú výzvu spoločného mobilitného grantu SAV – CEFRES pre doktorandov.  

Predsedníctvo schválilo RNDr. Martina Fabiána, PhD. ako garanta ÚGt SAV, v. v. i.,  v študijnom odbore 

strojárstvo. Schválená bola aj hodnotiaca komisia grantov pre postdoktorandov.  

Z dôvodu  úmrtia  J. Malíka  predsedníctvo  schválilo  vymenovanie  K. Marholda  za  predsedu  Bytovej 

komisie  SAV  a P.  Simana  za  jej  člena.  Bolo  schválené  vypísanie  výberových  konaní  na  miesta 

riaditeľa/ku ÚEL SAV, v. v. i., a SÚJS SAV, v. v. i.  

Návrh  na  odvolanie  a vymenovanie  členov  Správnej  rady  CSČ  SAV,  v.  v.  i.,  bol  po  dlhšej  diskusii 

preložený na marcové zasadnutie predsedníctva.  

Doplnený bod programu zasadnutia sa týkal odstúpenia P. Samuelyho z funkcie predsedu výberovej 

komisie  na  obsadenie  miesta  riaditeľa/ky  FÚ  SAV,  v.  v.  i.,.  Namiesto  neho  bol  predsedníctvom 

schválený F. Simančík.  

Predsedníctvo schválilo ročné hodnotenie a výkonové financovanie vedeckých organizácií SAV v roku 

2024  za  výkony  v r.  2021  a 2022  s pripomienkami.  P.  Samuely  informoval,  že  výpočty  prebiehali 

v spolupráci s ÚK SAV a v súlade so schválenou metodikou. F. Simančík doplnil, že výpočet výkonového 

financovania (VFin) si robili jednotlivé oddelenia sami a vysvetlil spôsob premietnutia 25 % z celkovej 
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rozdeľovanej  sumy  48 906 141  EUR  určenej  pre  vedecké  organizácie  do  VFin  v zmysle  snemom 

schválených zásad; suma sa rozdelila medzi oddelenia vied podľa pomeru skutočných tarifných platov, 

na VFin pripadla suma vo výške viac ako 12 miliónov eur  (+ cca ďalších 5 % rozpočtu, ktorá zahŕňa aj 

výkon, sa nachádza v historickej zložke, čo znamená, že približne 17 mil. eur sa v rámci SAV rozdeľuje 

na mzdy  podľa  výkonu).  Suma  vyčlenená  na  40  %  sa  delila  podľa  pomeru  tarifných  platov  (30  % 

akreditácia, 10 % VER) a zvyšných 60 % sa rozdelilo podľa kategórií (publikácie, doktorandské štúdium 

a granty)  na  základe  výsledkov organizácií  za  sledované 2  roky. M.  Ruttkay  sa  opýtal,  či  ešte  bude 

príležitosť na kontrolu ekonomickej tabuľky vchádzajúcej do výpočtu VFin, na čo reagoval predseda 

tým, že za tieto kontroly zodpovedajú podpredsedovia oddelení vied a navyše za údaje uvedené vo 

výročných správach zodpovedajú samotní riaditelia a riaditeľky v. v. i. M. Morovics  upresnil, že tieto 

čísla  kontrolovali  a v prípade  nezrovnalostí  to  s danou  organizáciou  konzultovali;  je možné  to  však 

znovu  zaslať  na  overenie  (dohodlo  sa  na  týždňovej  lehote  stanovenej  na  kontrolu  predmetných 

tabuliek  zo  strany  riaditeľov  organizácií).  M. Venhart  doplnil,  že  v prípade  VERu  pri  niektorých 

ústavoch, ktoré pokrývali viaceré disciplíny, konzultovali spôsob rozdelenia financií a zároveň dodal, že 

na základe výsledkov 1. OV (hlavne čo sa týka publikácií) by bolo vynikajúce, keby akademické obce 

troch fyzikálnych ústavov našli konsenzus pre vznik veľkého fyzikálneho centra. F. Simančík informoval, 

že metodika, na základe ktorej údaje z tab. 12b výročnej správy vchádzajú do VFin, je jasná, a jediný 

problém môže nastať  v prípade,  ak  niektorý  z riaditeľov  (resp.  jeho  zamestnancov)  si  ju  nesprávne 

vykladá  a následne  tak  skresľuje  údaje  vstupujúce  do  VFin.  Jednotlivé  OV  to  však  nevedia 

odkontrolovať bez toho, aby nevideli účtovníctvo jednotlivých organizácií, takže za tieto údaje môžu 

zodpovedať iba riaditelia/ľky organizácií. Predsedu snemu zaujímalo, či riaditelia budú informovaní aj 

o sume finančných prostriedkov, ktorú získali za jednotlivé kategórie VFin, nielen o celkovej sume, aby 

riaditelia vedeli, v čom sa majú v porovnaní s inými ústavmi zlepšiť. Bol uistený, že riaditelia dostanú 

všetky informácie tak, ako to bolo aj po iné roky, vrátane rozdelenia na jednotlivé časti. Predseda SAV 

zároveň  požiadal  o stanovenie  termínov  výročných  seminárov  jednotlivých  OV.  Na  poznámku  M. 

Morovicsa ohľadom požiadaviek  riaditeľov  (prevažne  z 3. OV) na prehľadové  tabuľky,  resp.  analýzy 

nielen  jednoročné,  ale  aj  niekoľkoročné  porovnanie  vývoja  napr.  počtu  prvokvartilových  publikácií 

a pod. reagoval predseda SAV. Nevidí dôvod, prečo by OV mali robiť tieto porovnania, to je úloha práve 

riaditeľov, ktorí disponujú všetkými dátami a navyše, existuje programové vyhlásenie vlády, na základe 

ktorého  je  jasné,  aké  sú  priority  a v zmysle  ktorého  by mal  každý  riaditeľ  viesť  svoju  organizáciu. 

P. Samuely doplnil, že teraz sú dôležitejšie práve pripravované výkonnostné zmluvy, ktoré budú šité na 

mieru každej vedeckej inštitúcie, a na základe ktorých môžu tieto organizácie získať do rozpočtu extra 

prostriedky.  K. Nemoga  doplnil,  že  v rámci  RR  sa  plánuje  diskutovať  aj  o výkonnostných  zmluvách, 

z ktorých  možno  vyplynú  implikácie  aj  na  samotné  výkonové  financovanie  a to  by  sa  následne 

preberalo v rámci porád jednotlivých oddelení. 

V rámci dislokačných opatrení boli schválené zmluvy o výpožičke (ÚVZ SAV, v. v. i.). 

Diskutované témy v bode Rôzne: členovia a členky P SAV sa zaoberali výhodami a nevýhodami vstupu 

v. v. i. do obchodných spoločností so svojím majetkom a predseda SAV poveril F. Simančíka prípravou 

prvého draftu metodického postupu, pri ktorom je nevyhnutnou súčasťou nezávislý znalecký posudok; 

Ľ.  Lacinová  informovala  o  odovzdávaní  certifikátov  projektov Doktogrant  v Bratislave  a v Košiciach; 

júnové  zasadnutie  P  SAV  sa  uskutoční  v Košiciach  12.  –  14.  júna  2024  a spojené  bude  s tradičným 

slávnostným  koncertom  a odovzdávaním  ocenení  MVP;  predseda  pokračoval  informáciou  o 

septembrovom  výjazdovom  zasadnutí  P  SAV  v Starej  Lesnej  v  dňoch  3.  –  5.  septembra  2024 

a informáciou o neformálnom zasadnutí P SAV 9. mája 2024 v MKC v Bratislave, na ktorom sa bude 

diskutovať  aj  o  výkonnostných  zmluvách  M.  Radvanský  informoval  o príprave  elektronického 

hlasovania predsedov dozorných rád v. v. i. 
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K bodu 6 

Informáciu o zasadnutí Vedeckej rady SAV, ktoré sa konalo 7. februára 2024 podal Ľ. Kľučár: 

VR SAV udelila čestnú vedeckú hodnosť doktora vied v oblasti materiálového  inžinierstva (Dr. h. c.) 

prof.  Yurymu  Gogotsimu.  VR  SAV  vymenovala  dvoch  nových  členov  do  Komisie  pre  posudzovanie 

vedeckej kvalifikácie ‐ Ing. Petra Šveca, DrSc. Fyzikálneho ústavu SAV, v. v. i., a prof. Mgr. Mgr. Petra 

Šajdu, PhD., z Filozofického ústavu SAV, v. v. i. VR SAV udelila Medailu SAV za podporu vedy prof. RNDr. 

Gejzovi Wimmerovi, DrSc., z Matematického ústavu SAV, v. v. i., prof. RNDr. Karolovi Marholdovi, DrSc., 

z Centra biológie rastlín a biodiverzity SAV, v. v.  i. a prof. PhDr. Rastislave Stoličnej, DrSc., z Ústavu 

etnológie a sociálnej antropológie SAV, v. v.  i. V diskusii členovia VR pripomenuli potrebu opätovne 

informovať organizácie o portfóliu a zásadách udeľovania cien SAV, keďže sú nominácie na tieto ceny 

medzi  organizáciami  nevyvážené.  Podstatná  časť  zasadnutia  bola  venovaná  návrhu  konceptu 

výkonnostných  zmlúv  v.  v.  i.  SAV,  ktorý  prezentoval  Ľ.  Paulis.  Predstavená  štruktúra  výkonnostnej 

dotácie,  ktorej  jednou  zložkou  sú  práve  výkonnostné  zmluvy,  by  mohla  pozostávať  z  10  %  pre 

horizontálnu podporu spoločných rozvojových opatrení, 20 % pre podporu strategických priorít SAV a 

70 % pre podporu strategických priorít v. v.  i. Posledná menovaná by sa potom skladala z 55 % pre 

excelentný výskum, 35 % pre kvalitné výskumné prostredie a 10 % pre spoločenský vplyv. Návrh do 

istej miery  vychádza  z existujúceho modelu výkonnostných  zmlúv  slovenských vysokých  škôl,  avšak 

obsahuje mnohé modifikácie. Keďže mnohé parametre nemôžu neustále stúpať, bude možné po istom 

období odmeňovať aj parameter, ktorý sa už nezvyšuje, ale ostáva na špičkovej úrovni. Koncept bude 

ďalej spracovávaný a predstavený organizáciám SAV. 

 

K bodu 7 

M.  Radvanský,  ktorý  bol  prizvaný  na  zasadnutie  výboru,  predstavil  aktuálny  stav  prípravy 

výkonnostných zmlúv a informoval o spolupráci Ľ. Paulisa so SAV v tejto veci. M. Radvanský uviedol, že 

ide  o prípravu  dvoch  typov  zmlúv:  I.  na  úrovni  SAV  a Úradu  vlády  SR  a II.  v rámci  kapitoly  SAV;  čo 

znamená, že nedosiahnutie splnenia konkrétnych kritérií v rámci zmlúv typu II., ktoré budú uzatvorené 

s jednotlivými  vedeckými  organizáciami,  nebude  mať  dopad  na  krátenie  financií  vyplývajúcich  zo 

zmluvy I., ale bude možné tieto financie v rámci kapitoly presúvať medzi organizáciami. Prvé peniaze 

by mohli prísť už v roku 2024. Navrhuje sa rozdelenie financií na 3 časti: 1) zmluva s jednotlivými v. v. 

i. (tu pôjde väčšina prostriedkov); 2) bonusové položky za zásadný posun v úmysle zakladateľa (napr. 

medzinárodné  poradné  výbory,  stratégie,  spojenie  ústavov  a pod.)  a  3)  zlepšenie  výskumného 

prostredia  (budovanie  infraštruktúry,  inštitucionálny  rast). Finančné prostriedky na prvé  tri  roky by 

dostali  vedecké  organizácie  paušálne  a v  4.  roku  môže  dôjsť  k ich  kráteniu  v závislosti  od  plnenia 

nastavených  kritérií.  P  SAV  sa  bude  snažiť  o nastavenie  prostriedkov  tak,  aby  boli  voľné  (t.  j.  bez 

viazania  ku  konkrétnej  kategórii),  aby  s nimi organizácie mohli  voľne narábať.  Zároveň  sa  navrhuje 

priebežné sledovanie pokroku v plnení kritérií, aby sa v prípade nepriaznivého vývoja mohlo zasiahnuť. 

K. Nemoga reagoval, že v tomto prípade bude potrebné zabezpečiť, aby hodnotiaci panel bol vyberaný 

lepšie, než ako  tomu bolo pri medzinárodnej  akreditácii,  t.  j.    v zmysle pokrytia  všetkých disciplín,. 

M. Radvanský zároveň doplnil, že voči vláde má SAV silný záväzok pre vytváranie väčších celkov a veľmi 

malé ústavy majú limitované trvanie. Do konca februára by malo prebehnúť rokovanie s VAIA a neskôr 

bude aj diskusia v rámci SAV za účelom selekcie kritérií.  

Predseda  snemu  poďakoval  M.  Radvanskému  za  podané  informácie  a privítal  ďalších  členov 

predsedníctva  (R.  Karula  a J.  Koppela)  a L.  Lapšanského  k otázke  výkladu  formulácie  „rozhodujú 

záväzne“ v čl. XVI Štatútu SAV v pasáži o fungovaní etickej a bytovej komisie. Členovia a členky výboru 

po  diskusii  a po  zvážení  všetkých  okolností  dospeli  k záveru,  že  otvárať  a meniť  Štatút  SAV  nie  je 
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potrebné, avšak odporúčajú spresnenie bodov v štatútoch etickej aj bytovej komisie tak, aby bol ich 

výklad  jednoznačný  a aby  definovali,  v ktorých  veciach  komisia  rozhoduje  záväzne  (napr.  v prípade 

etickej komisie by to malo byť porušenie etického kódexu SAV). Štatúty komisií by mali obsahovať aj 

upresnenia  postupu  odvolania  sa  voči  rozhodnutiam  komisií  s  tým,  že  aj  keď  v  určených  veciach 

rozhodujú komisie záväzne, v prípade odvolania o nich definitívne rozhoduje P SAV. R. Karul doplnil, že 

v MPK  je  celonárodný  kódex  vedeckej  integrity,  na  základe  ktorého bude možno potrebné upraviť 

alebo doplniť naše pravidlá týkajúce sa etiky. Ľ. Kľučár poďakoval všetkým prizvaným za konštruktívnu 

diskusiu a výbor pokračoval v programe zasadnutia. 

Štatúty komisií by mali obsahovať aj upresnenia postupu odvolania sa voči rozhodnutiam komisií s tým, 

že  aj  keď  v  určených  veciach  rozhodujú  komisie  záväzne,  v  prípade  odvolania  o  nich  definitívne 

rozhoduje P SAV 

Diskutovala sa otázka, či vstúpiť do pripomienkovacieho konania zákona o v. v. i. Podľa K. Nemogu je 

málo pripomienok a týkajú sa iba majetku, je však dobré mať prichystané pripomienky v prípade, ak sa 

zákon otvorí. Členovia a členky výboru sa dohodli na detailnejšom preštudovaní zákona o v. v. i., zákona 

o SAV a Štatútu SAV za účelom navrhnutia možných bodov na pripomienkovanie.  

Výbor  súhlasil  s poznámkou  R.  Passiu,  aby  snem ďalej  sledoval  postup  prác  na  novej  urbanistickej 

koncepcii areálu SAV na Patrónke, teda najmä pretavenie výsledku urbanistickej súťaže do konkrétnych 

výsledkov.  Výbor  na  záver  otvoril  otázku  nových  volieb  do  P  SAV  a vízie  akadémie  do  budúcna 

(úlohy/právomoci, počet členov predsedníctva a pod.). Diskutovalo sa aj o pripravovaných zásadách 

odmeňovania členov P SAV a aktuálnom stave ich prípravy. 

Členovia  a členky  výboru  snemu  sa  dohodli,  že  marcového  zasadnutia  predsedníctva  

(14.  3.  2024)  sa  spolu  s predsedom  snemu  zúčastní  V.  Hvozdíková.  Nasledujúci  výbor  snemu  sa 

uskutoční 21. marca 2024 o 13:00 hod. a na  júnovom zasadnutí P SAV v Košiciach  (13. 6. 2024)    sa 

zúčastní predseda snemu s J. Gálikom.  

 

K bodu 8 

Predseda   snemu   poďakoval   členkám   a členom   výboru   snemu   za   účasť   a zasadnutie  ukončil  o 

16:15 hod.   

 

V Bratislave dňa 19. marca 2024  

 

Zapísala: A. Kalistová  

Overil: R. Passia  

 

 

      Ľuboš Kľučár 

Predseda Snemu SAV 


